

## KEEBLE AND ANTONELLI TAKE FINE VICTORIES IN THRILLING FINALS AT SARNO

11 Jul 2021



Following the many twists and turns that animated the qualifying phases of the third round of the FIA Karting European Championship - OK and Junior, surprises were expected in the two Finals. The result turned out to be more conservative than expected with the undisputed victory of Italy's Andrea Kimi Antonelli in OK and the almost winning comeback of Britain's Freddie Slater in Junior two thousandths behind his compatriot Harley Keeble.

The final qualifying heats on Sunday morning had set the tone in the persistent but not overwhelming heat of Sarno. Many non-serious incidents had punctuated the hard-fought races without upsetting the hierarchy. Several contenders for the title had recovered their competitiveness after a slightly slower start. The stage was set for the long-awaited final act at the foot of Vesuvius. The MG Tyres fulfilled their role with great efficiency until the end despite the temperatures often exceeding 30°.

### KEEBLE WINS IN JUNIOR BY TWO THOUSANDTHS

On Sunday lunchtime, the FIA Karting European Championship - Junior qualifying heats were led by Anatoly Khavalkin (RUS - Parolin/TM Racing/MG) ahead of James Egozi (ITA - Tony Kart/Vortex/MG) and Matheus Ferreira (BRA - KR/IAME/MG).

Khavalkin kept the lead at the start of the Final, but Alex Powell (JAM - KR/IAME/MG) took over from him on the fifth lap before Ferreira took the lead for good. However, the race was far from over as Freddie Slater

(GBR - Kosmic/Vortex/MG) came back from 12th position on the grid like a cannonball. At the halfway point, Slater was nearly seven tenths off the leader and was closing in on Keeble. Slater achieved his goal and took control of the feature on lap 14. Keeble followed the pace at less than three tenths and stayed on the hunt until the end. As Slater began to savour the victory as he approached the finish line, Keeble took advantage of the opportunity to overtake him in the final metres and win the race by two thousandths of a second for the Tony Kart Racing Team. Ferreira accompanied them on the podium, while Khavalkin had to settle for fourth place. Yevan David (LKA - Exprit/TM Racing/MG) was the first Sri Lankan driver to finish in a European top five, ahead of Powell and Egozi.

Slater had nevertheless recovered well and remained at the top of the provisional Championship standings ahead of Ferreira. Powell moved up to third ahead of Keeble, while Ashkay Bohra (SGP - KR/IAME/MG) in 27th dropped to 7th and Kirill Kutskov (RUS - KR/IAME/MG) to 8th after retiring.

#### **Provisional FIA Karting European Championship - Junior standings after the third round in Sarno:**

- 1- Freddie Slater (GBR) - 70 points
- 2- Matheus Ferreira (BRA) - 61 points
- 3- Alex Powell (JAM) - 52 points
- 4- Harley Keeble (GBR) - 38 points
- 5- Ean Eyckmans (BEL) - 35 points

#### **SECOND CONSECUTIVE VICTORY FOR ANTONELLI**

Slightly disappointed with his result at the first round in Genk, Andrea Kimi Antonelli (ITA - KR/IAME/MG) has been making up for it in the FIA Karting European Championship - OK since then. He started by adding a very conclusive victory to his score in the last Qualifying Heat, which allowed him to follow the two drivers in the spotlight this weekend, Nikola Tsolov (BGR - KR/IAME/MG) and Artem Severiukhin (RUS - Tony Kart/Vortex/MG).

Arvid Lindblad (GBR - KR/IAME/MG) was incisive at the beginning of the race behind Tsolov. Then the Antonelli machine came into action and made its way back to the top of the ranking. He took second place and then chased Tsolov down to win the race for KR Motorsport by more than a second. Lindblad secured an important third place for the Championship. Severiukhin finished fourth before being disqualified for mechanical assistance on the pre-grid and it was Evan Giltaire (FRA - KR/IAME/MG) who took fourth ahead of Norton Andreasson (SWE - Tony Kart/Vortex/MG).

After an unconvincing weekend that ended with a retirement, Rafael Camara (BRA - KR/IAME/MG) lost the lead in the provisional standings to Antonelli ahead of Lindblad. Tsolov moved up to fourth ahead of Severiukhin.

#### **Provisional FIA Karting European Championship - OK standings after the third round in Sarno:**

- 1- Andrea Kimi Antonelli (ITA) - 77 points
- 2- Arvid Lindblad (GBR) - 71 points
- 3- Rafael Camara (BRA) - 63 points
- 4- Nikola Tsolov (BGR) - 46 points
- 5- Artem Severiukhin (RUS) - 38 points

The fourth and final round of the FIA Karting European Karting Championships - OK and Junior will take place from 22th to 25th July in Spain on the Zuera circuit.

Results from the Sarno event are available on the official FIA Karting Championship app for mobile devices and on the website [www.fiakarting.com](http://www.fiakarting.com).

---

## **BELLES VICTOIRES DE KEEBLE ET ANTONELLI AU TERME DES FINALES HALETANTES À SARNO**

À la suite des nombreux rebondissements qui ont animé les phases qualificatives de la 3e épreuve du Championnat d'Europe FIA Karting – OK et Junior, des surprises étaient attendues lors des deux finales. Le résultat s'est avéré d'une certaine manière plus conservateur que prévu avec la victoire indiscutable de l'Italien Andrea Kimi Antonelli en OK et la remontée presque gagnante du Britannique Freddie Slater en Junior deux millièmes derrière son compatriote Harley Keeble.

Les dernières manches qualificatives disputées dimanche matin avaient donné le ton sous la chaleur persistante mais pas écrasante de Sarno. De nombreux incidents sans gravité avaient émaillé les courses âprement disputées sans bouleverser davantage la hiérarchie. Plusieurs prétendants au titre avaient retrouvé leur compétitivité après un début de parcours en léger retrait. Le décor se mettait en place pour le dernier acte très attendu au pied du Vésuve. Les pneumatiques MG Tyres remplissaient leur rôle avec grande efficacité jusqu'au bout malgré les températures souvent supérieures à 30°.

### **KEEBLE S'IMPOSE EN JUNIOR POUR DEUX MILLIÈMES**

Dimanche midi, le classement des manches qualificatives du Championnat d'Europe FIA Karting – Junior était mené par Anatoly Khavalkin (RUS – Parolin/TM Racing/MG) devant James Egozi (ITA – Tony Kart/Vortex/MG) et Matheus Ferreira (BRA – KR/IAME/MG).

Khavalkin conservait la tête au départ de la finale, mais Alex Powell (JAM – KR/IAME/MG) le relayait au 5e passage avant que Ferreira ne s'empare durablement de la 1re place. Pourtant la course était loin d'être jouée puisque Freddie Slater (GBR – Kosmic/Vortex/MG) remontait comme un boulet de canon depuis la 12e position sur la grille. Pointé à près de 7 dixièmes du leader à la mi-course, Slater se rapprochait irrémédiablement avec Keeble dans son sillage. Slater atteignait son objectif et prenait les commandes de la finale dans le 14e tour. Keeble suivait le rythme à moins de trois dixièmes et restait à l'affût jusqu'au bout. Slater commençant à savourer la victoire en vue de la ligne d'arrivée, Keeble en profitait pour le déboîter dans les derniers mètres et remporter la course avec deux millièmes de seconde d'avance pour le compte du Tony Kart Racing Team. Ferreira les accompagnait sur le podium tandis que Khavalkin se contentait de la 4e position. Remarqué lors des essais qualificatifs, Yevan David (LKA – Exprit/TM Racing/MG) était le premier pilote du Sri Lanka à terminer dans un top 5 européen. Il devançait Powell et Egozi.

Slater avait malgré tout bien redressé la situation et restait en tête du classement provisoire du Championnat devant Ferreira. Powell progressait en 3e position devant Keeble alors qu'Ashkay Bohra (SGP – KR/IAME/MG) 27e rétrogradait 7e et Kirill Kustkov (RUS - KR/IAME/MG) 8e après son abandon.

### **Classement provisoire du Championnat d'Europe FIA Karting – Junior après la troisième épreuve de Sarno :**

- 1- Freddie Slater (GBR) – 70 points
- 2- Matheus Ferreira (BRA) – 61 points
- 3- Alex Powell (JAM) – 52 points
- 4- Harley Keeble (GBR) – 38 points
- 5- Ean Eyckmans (BEL) – 35 points

### **SECONDE VICTOIRE CONSÉCUTIVE POUR ANTONELLI**

Légitimement déçu de son résultat lors de la première épreuve de Genk, Andrea Kimi Antonelli (ITA – KR/IAME/MG) a bien rattrapé le Championnat d'Europe FIA Karting – OK depuis lors. Il commençait par ajouter une victoire très concluante à son score lors de la dernière manche qualificative, ce qui lui permettait de prendre la suite des deux pilotes en vue du week-end, Nikola Tsolov (BGR – KR/IAME/MG) et Artem Severiukhin (RUS – Tony Kart/Vortex/MG).

Arvid Lindblad (GBR – KR/IAME/MG) se montrait incisif en début de course derrière Tsolov. La machine Antonelli entrainait ensuite en action et revenait irrémédiablement vers le haut du classement. Il reprenait d'abord la 2e place et se lançait à la poursuite de Tsolov pour imposer sous le damier les couleurs de KR Motorsport avec plus d'une seconde d'avance. Lindblad assurait une 3e place importante dans l'optique du Championnat. Severiukhin terminait 4e avant d'être disqualifié pour un acte mécanique effectué sur la gréille et c'est Evan Giltaire (FRA – KR/IAME/MG) qui se retrouvait 4e devant Norton Andreasson (SWE – Tony Kart/Vortex/MG).

Après un week-end peu convaincant qui s'achevait par un abandon, Rafael Camara (BRA – KR/IAME/MG) perdait la 1re place du classement provisoire désormais occupée par Antonelli devant Lindblad. Tsolov se hissait en 4e position devant Severiukhin.

#### **Classement provisoire du Championnat d'Europe FIA Karting – OK après la troisième épreuve de Sarno :**

- 1- Andrea Kimi Antonelli (ITA) – 77 points
- 2- Arvid Lindblad (GBR) – 71 points
- 3- Rafael Camara (BRA) – 63 points
- 4- Nikola Tsolov (BGR) – 46 points
- 5- Artem Severiukhin (RUS) – 38 points

La 4e et dernière épreuve des Championnats d'Europe FIA Karting - OK et Junior aura lieu du 22 au 25 juillet en Espagne sur le circuit de Zuera.

Les résultats de la compétition de Sarno sont disponibles sur l'application officielle FIA Karting Championship pour terminaux mobiles et sur le site [www.fiakarting.com](http://www.fiakarting.com).